
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 14/2021 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 12 martie 2021, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, lipsind: Magyarosi Imola-
Piroska, Vargha Fruzsina. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 389/2021. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba viceprimarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Bună ziua. Sunt 
Debreczeni László, sunt președintele de ședință de astăzi. Vă doresc bun venit la ședința 
extraordinară de astăzi, la care avem un proiect de hotărâre respectiv, dacă vor fi propunse, 
încă două. Înainte de a începe adăugarea la Ordinea de zi acestor puncte, dori să fac 
prezența. 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  

(lb.r): „Înseamnă că din cei 21 de consilieri sunt prezenți la ședința extraordinară de 
astăzi, 19 consilieri. Putem să avansăm, respectiv dacă are cinva de adăugat la Ordinea de 
zi prezentată în convocator. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Da, deci sunt Toth-Birtan 
Csaba. Aș dori să prindem pe Ordinea de zi un punct D1 pentru aprobarea modificării 
Hotărârii Consiliului Local nr. 70/2021 privind aprobarea finanţării activității Clubului 
Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe, respectiv un D2 privind aprobarea modificării 
Protocolului de colaborare nr. 7119/05.02.2020 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe 
și PK Bronze SRL. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulțumim 
frumos dle viceprimar. Dacă nu sunt alte propuneri,v-aș invita să votăm adăugarea acestor 
două puncte pe Ordinea de zi. Dl. Ambrus Zsombor sunteți de acord cu adăugarea a 
punctelor D1 și D2 la Ordinea de zi?” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Da, sunt de acord și cu 

D1 și cu D2.” 
Domnul președinte de ședință CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m): „Sunt de acord cu luarea 

punctelor D1 și D2 pe Ordinea de zi.” 



 

 

Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „De acord.” 
Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 

de zi a punctelor D1 și D2.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu luarea pe 

Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate. 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulțumesc 

frumos. Am votat cu 19 voturi pentru, pentru includerea punctelor D1 și D2 pe Ordinea de 
zi. Vă rog să voăm întreaga ordine de zi împreună cu punctul 1, respectiv D1 și D2.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.m/lb.r): „De acord.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „De acord.” 
Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Zsigmond József). 
Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m): „Înainte de a 

intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi 
adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. 
Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței 
interesul personal pe care-l au în problema respectivă.  

Înainte să începem cu prezentarea proiectelor aflate pe Ordinea de zi, cineva 
dorește să se înscrie la Diverse? Dacă nu, putem să trecem la subiect, respectiv la punctul 
1.” 

PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii 



 

 

Municipiului Sfântu Gheorghe cu Østfold University College, Norvegia, în vederea 
implementării proiectului Emisii reduse cu eficiență ridicată și durabilă în clădiri publice 
cheie din Sfântu Gheorghe și a cheltuielilor legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Mulțumesc. Este vorba 
despre un proiect mare, zicem noi, care se alinează în planul de înbunătățirea eficienței 
energetice în Municipiul Sfântu Gheorghe. Am depus un proiect la sesiunea de proiecte 
care se numește ”Programul de energie în România” și este finanțat de granturile 
norvegiene, pe sesiunea de finanțare 2014-2021, și am câștigat proiectul care prevede 
reducerea emisiilor și creșterea eficienței energetice la unele clădiri publice cheie din 
Municipiul Sfântu Gheorghe. Este vorba de clădirea veche a școlii Váradi József, respectiv 
a piscinei acoperite, care este în administrarea Sepsi Rekreativ S.A. Pentru a duce la capăt 
acest proiect este necesară o asociere cu o organizație din Norvegia, prin societatea 
comercială, care asigură serviciile de management energetic pentru Primăria Municipiului 
Sfântu Gheorghe, am găsit acest partener University College. Este o organizație care 
funcționează pe lângă o universitate. Propunem acest contract de asociere cu dânșii, prin 
care dânșii o să simuleze modele de eficiență energetic, respectiv o să pună la dispoziția 
noastră și a proiectanților algoritme de calcul specifice. Primăria urmează să coordoneze 
întreaga activitate de proiectare, de execuție, de urmărire, respective de audit. Și 
bineînțeles, ceea ce este important este ce scopuri urmărim. Printre scopurile care sunt la 
momentul de față în proiectul de colaborare este reducerea cu 78% a emisiilor de CO2, 
reducerea cu 82% a consumului de energie, respective în urma acestora reducerea cu 76% 
a costurilor energetic la cele două obiective. Valoarea totală a proiectului este de 
10.494.190 inclusiv TVA, ceea ce corespunde a 2.246.080 euro, din care primim în urma 
proiectului câștigat de fonduri norvegiene 8.774.000 de lei, care corespunde a 1.800.000 de 
euro și noi o să asigurăm din contribuție proprie 2.132.968 lei, care corespunde sumei de 
437.550 euro. Partenerul norvegian contribuie și el financiar, însă cu o proporție mai mică, 
cu 8.530 de euro. Finalizarea proiectului trebuie să se întâmplă înainte de data de 
31.12.2023. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 75/2021. 

Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r/lb.m): „Mulțumim 
frumos d-lui viceprimar. Dacă sunt intervenții? Dacă nu vă rog să votăm modul de votare, 
respectiv să votăm numai de două ori, ci nu de trei ori, pentru că avem numai trei proiecte 
de hotărâre, dar totuși merge mai repede. Să votăm modul de votare, respectiv ca la finalul 
prezentării proiectelor, ficare consilier să voteze punctul 1, D1 și D2, deodată.” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.m/lb.r): „Da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m.): „De acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „De acord.” 
Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 



 

 

Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r./lb.m): „Sunt de acord.” 
Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate. 
PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 

modificării Hotărârii Consiliului Local nr. 70/2021 privind aprobarea finanţării activității 
Clubului Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Este vorba de modificarea 
contractului încheiat, care se datorează unei diferențe de tarif, care a fost de 100 de lei, 
tariful de închiriere a sălii de sport de pe str. Vânătorilor, și a devenit 110 lei/oră, din acest 
motiv valoarea contractului crește la 950.040 de lei.  
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 76/2021. 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Mulțumim frumos. Dacă sunt 
intervenții, întrebări? Dacă nu, trecem mai departe la D2.” 

PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Protocolului de colaborare nr. 7119/05.02.2020 încheiat între Municipiul 
Sfântu Gheorghe și PK Bronze SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r): „Protocolul de colaborare 
încheiat cu PK BRONZE SRL în vederea realizării sensului giratoriu din fața Sepsi Value 
Center se modifcă în urma identificării exacte și a determinării exacte a suprafeței unui 
teren, care, eu greșit am spus în ședința de comisie, aparține firmei PK BRONZE SRL, și 
dupa noua determinare devine 667 de mp. Greșeala provine din faptul că așa am știut și așa 
este adevărat că acest teren va fi predat Municipiului Sfântu Gheorghe după ce se 
realizează edificiul respectiv.”  
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 77/2021. 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r): „Bine. Înainte de a trece la 
votare, dacă sunt intervenții, întrebări cu proiectul de hotărâre D2? Dacă nu, să trecem la 
votare, cu mențiunea că punctul 1 a fost avizat favorabil de comisiile nr. I și V. Punctul D1 
a fost avizat favorabil de comisiile nr. I, V și VI. Respectiv punctul D2 a fost avizat 
favorabil de comisiile nr. I, II și V. Dacă nu sunt întrebări, intervenții putem să trecem la 
votarea celor trei proiecte, aflate pe Ordinea de zi. Ambrus Zsombor sunteți de acord cu 
proiectul de hotărâre 1, D1 și D2?” 

Domnul consilier AMBRUS ZSOMBOR (lb.r): „1 – da, D1 – da, D2 – da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r): „1 – da, D1 – da, D2 – da. 

Mulțumesc.” 
Domnul președinte de ședință CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r): „1 – da, D1 – da, D2 – 

da.” 
Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „De acord 

cu proiectul de hotărâre ”, la fel și cu D1 și D2.” 
Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 1, D1 și 

D2.” 
Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord 

cu proiectul de hotărâre 1, D1 și D2.” 
Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre 1, D1 și D2. Mulțumesc.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul de 

hotărâre 1, D1 și D2.” 



 

 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre 1, D1 și D2.” 

Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre 1, D1 și D2.” 

Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m/lb.r): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.r./lb.m): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre 1, D1 și D2.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r/lb.m.): „Mulțumesc frumos. Din 
cei prezenți 19 consilieri au votat cu unanimitate de voturi proiectele aflate pe Ordinea de 
zi. Având în vedre faptul că nu au fost înscieri la divesre, mulțumesc pentru prezență. Sper 
că nu am uitat nimic. Vă doresc o zi frumoasă.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 mai 2021. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
                    Debreczeni László             Kulcsár Tünde-Ildikó 
 
 
 
 

 

 


